
 

 

På trelleborgarnas sida  

Miljöpartiets förslag på budget i Trelleborg 2021 

 

Vi tror på Trelleborg. Vi tror på trelleborgarna. Vi tror på kommunens viktigaste 
resurs, personalen. Vi vill ge dem utrymme att göra vår kommun bättre. Vi vill ge 
dem skäl att fortsätta sitt arbete i Trelleborg. Kommunens anställda gör vår kommun 
till en attraktiv plats för alla våra medborgare. De gör vår kommun till en plats att 
vara stolt över. 

2020 har varit ett år där vi fortsatt imponerats av personalen i Trelleborgs kommun. 
Ett utmaningarnas år med en global pandemi som påverkat oss alla. Ett år där delar 
av kommunal service begränsats och det ekonomiska överskottet i verksamheten 
verkar bli stort. Ett år som behöver efterföljas av lite andrum. Inte av ytterligare 
nedskärningar genom effektiviseringskrav.  

Vi tror på trelleborgarna och därför vill vi öka delaktigheten och ta tillvara på 
medborgarnas engagemang. Vi vill värna föreningslivet i Trelleborg och inte slå ut 
den essentiella infrastruktur som studieförbunden står för. När styret tror att de 
kommer fram till bästa beslut genom att hålla information så hemlig som möjlig vill 
vi satsa på mer öppenhet gentemot medborgarna. Vi vill få in fler kvinnor, unga och 
personer från kommundelar med lågt valdeltagande i processer där vi utvecklar vårt 
Trelleborg tillsammans. Vi vill motivera flera att ta plats i politiken. 

Miljöpartiet ser att det är dags att sätta trelleborgarna i första rummet. Inte 
Trelleborgs hamn. Självklart ska medborgarna inte subventionera utvecklingen i 
Trelleborgs hamn med sina skattekronor, utan tvärtom ska hamnen bidra till 
kommunen. Kommunala bolag som hamnen ska bedrivas på marknadsmässiga 
grunder och därför ska hamnen betala marknadsmässiga hyror och bidra till dess 
ägare och borgenär genom avkastningskrav. Det är viktigt för Trelleborg att hamnen 
bidrar till Trelleborg, inte genom ett ständigt ökande av antal lastbilsekipage utan 
genom återbäring till kommunens verksamhet som servar trelleborgarna.  

När Miljöpartiet pekar ut riktningen för Trelleborgs utveckling har vi målet att uppnå 
en så bra kommun som möjligt för trelleborgare, både idag och imorgon. Vi lägger 
hållbarheten och helheten i fokus. Vår budget lägger om kompassen. En budget för en 
kommun som är stolt över sina invånare och sin verksamhet. 

 



 

2 
 

 

Summering 

skillnad mellan MP och M/KD budgetförslag 

  

Satsningar från Miljöpartiet 

Bildningsnämnden 

+50 400 000 till verksamheten 

16 377 000 i slopade ospecificerade besparingskrav för 2021 och 2020. (5 503 
000 i slopad ospecificerad besparingskrav + 10 874 000 återställare av 
besparingskrav från 2020 års verksamhet). Trelleborg befinner sig på plats 
237 av 290 i lärarförbundets ranking 2020 vad gäller resurser till 
undervisning. 

10 000 000 ökad lärar- och specialisttäthet på förskola och grundskola för att 
stimulera elever i behov av stöd och elever som behöver extra utmaningar 
Trelleborg befinner sig på plats 276 av 290 i lärarförbundets ranking 2020 
vad gäller lärartäthet. 

7 000 000 Elevkoordinator/coach på skolorna 

5 773 000 Satsning på rörelseglädje för förskola och grundskola.           
Övervikt pekas ut som utmaning som står ut i Trelleborg enligt Region 
Skånes folkhälsoundersökning. 

4 000 000 Studietorg på grundskola och gymnasiet 

3 000 000 Stärka upp vikariebemanningen inom förskolan 

2 000 000 För personalförstärkning avseende förbättrad elevhälsa 

1 250 000 Återinföra logopedverksamhet 

600 000 Återinföra modersmål i förskoleklassen 

400 000 Till caféverksamhet på gymnasieskolan 

  

Socialnämnden 

+ 20 462 000  till verksamheten 

            12 852 000 i slopade ospecificerade besparingskrav för 2021 och 2020 

3 000 000 till förbättrad personaltäthet på särskilda boenden  

1 500 000 till åtgärder under och efter pandemin med inriktning på att 
åtgärda ofrivillig ensamhet hos äldre.  

1 500 000  till utökade åtgärder till familjevåldsgruppens arbete med 
samtalsstöd. Både till barn boende i Trelleborg som behöver stöd utifrån att de 
har upplevt våld i hemmet samt stöd för våldsutsatta och våldsutövare.  
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750 000 till familjevåldsgruppen ska kunna arbeta mer förebyggande och 
utåtriktat för att tidigt upptäcka våld och förebygga våldets konsekvenser. 

500 000 flitpeng i omsorgen (LSS) 

400 000 för att undgå förslag att privatisera två LSS-boenden  

 

Tekniska servicenämnden 

+ 5 172 ooo till verksamheten (förslag om finansiering med bland annat p-avgifter kommer längre ner) 

      2 000 000 satsning på gång- och cykelvägar 

925 000 undvik avyttring av Vångavallen, Brandstationen, Parken, 
Garvaregården och Vattentornet 

660 000 behåll gatlyktorna tända och släck inte var tredje enligt M/KD 
förslag. Att släcka ner Trelleborgs kommun gör inte kommunen till en tryggare 
plats. Tvärt om.  

            600 000 satsning på plantering för en grönare kommun 

387 000 i slopat ospecificerat besparingskrav 

 300 000 behåll samordnad grönyteskötsel 

 300 000 behåll reparationsverkstaden, så vi slipper köpa in nytt 

  

Kultur- och fritidsnämnden 

+ 4 497 000 till verksamheten 

1 650 000 behåll skolbibliotekariepoolen 

1 375 000 behåll och öka anslag till folkbildning samt ta bort 100tkr-spärr. För 
ett rikare civil- och folkbildningssamhälle 

657 000 i slopat ospecificerat besparingskrav 

270 000 minska inte lokalvården i kultur- och fritidsnämndens verksamhet 

230 000 i riktat stöd till kvinnojouren 

230 000 i riktat stöd till brottsofferjouren 

85 ooo behåll skötselbidragen 

 

Samhällsbyggnadsnämnden 

+ 2 615 000 till verksamheten 

             1 800 000 satsning på miljö och klimat 

465 000 i slopade ospecificerade besparingskrav för 2021 och 2020 (288 000 
och 177 000) Som följd av besparingar på samhällsbyggnadsnämnden har vi 
sett flera bygglovsavgifter gå upp till olyckliga nivåer. 

350 000 behåll tjänst som marinbiolog i kommunen så att bland annat 
beslutat marint naturreservat på 1026 hektar mellan Fredshög och 
Stavstensudde inte läggs ner enligt M/KD förslag 
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Arbetsmarknadsnämnden 

+ 2 363 000 till verksamheten 

             1 000 000 satsning på SFI 

463 000 i slopat ospecificerat besparingskrav 

450 000 budgetera med korttidsnärvaro så att personal ersätts även vid 
kortare sjukdom vilket M/KD vill ta bort 

300 000 kompensera prisökningar vilket M/KD inte gör 

150 000 ersätt anställd som går i pension 2020 vilket M/KD inte gör 

   

Kommunstyrelsen 

+ 2 116 000 till verksamheten (riktade besparingar kommer längre ner) 

1 000 000 demokrati och delaktighet, (varav 350 000 satsas på ett 
ungdomsråd med större förutsättningar att påverka) 

666 000 i slopat ospecificerat besparingskrav 

250 000 stärkt arbete med jämställdhetsintegrering i kommunen 

100 000 behåll Blue Room, ett projekt med syfte att använda de lokala 
miljöutmaningarna i skolornas undervisning samt som språngbrädor för 
forskning i kommunen 

       100 000 stöd till föreningar för genomförande av Pride 

  

Överförmyndare 

+ 34 000 i slopat ospecificerat besparingskrav 

  

Revisionen 

+ 11 000 i slopat ospecificerat besparingskrav 

 

samt 

 

Budgetmarginalen  

+ 8 000 000 för att ha större utrymme att möta de utmaningarna Covid-pandemin 
utgör som kan stödja förvaltningarna, näringslivet och föreningslivet i särskilda 
kommunala stödinsatser. 

   

Totala satsningar från Miljöpartiet 95 670 000 
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Finansiering till satsningarna 

- 47 970 000 från årets resultat då vi lägger ett resultatmål på 1,0 % (2,0% 
är praxis och M/KD föreslår 2,78%) för att möta de utmaningar och den omfattande 
lågkonjunktur som Covid-pandemin för med sig. 

 

- 25 000 000 genom att hantera Trelleborgs hamn på ett mer 
marknadsmässigt sätt 

- 15 000 000 genom att ta ut en rimlig hyra för de 500 000 kvm som hamnen 
idag hyr för den symboliska summan 500kr/år 

-10 000 000 genom ett avkastningskrav på Rådhus AB där Trelleborgs hamns 
AB ingår. Trelleborgs hamn gjorde en vinst på över 40 miljoner år 2019. 

 

- 10 550 000 genom besparingar inom kommunstyrelsen (utöver minskade arvoden) 

- 6 800 000 då kommunstyrelsen inte längre finansierar Visit Trelleborg 

            - 2 000 000 för förordnade ordningsvakter 

- 1 750 000 kuststad då arbetet med östlig infart och ringväg avbryts och övrig 
verksamhet anpassas efter de förutsättningar den förbättrade västliga infarten 
ger när dessa planer är klara tillsammans med Trafikverket.       

 

 - 8 750 000 P-avgifter för att finansiera verksamhet inom tekniska 
servicenämnden 

 - 3 400 000 sänkta arvoden inom samtliga nämnder som fått kraftigt 
höjda arvoden av M/KD/SD 

 

Totala finansieringsåtgärder från Miljöpartiet 95 670 
000 

   

Utbildning är grundbulten 

Miljöpartiet avsätter 50 miljoner mer än styrets förslag till skolan. Vi vill ha en trygg 
och inspirerande skola, som ser varje barn. Det ger trygga och kloka vuxna. Skolan är 
grundbulten i hela samhället. Där utbildas morgondagens sjuksköterskor, poliser, 
byggnadsarbetare och innovatörer.  

I skolan behöver det finnas en arbetsmiljö som ger goda förutsättningar för att både 
elever och personal ska trivas. Barngrupperna får inte vara för stora, varken i 
förskolan eller skolan. Det ska finnas utbildade pedagoger och specialkompetens för 
barns olika behov. Vi måste se till att det finns resurser för att möjliggöra att alla barn 
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blir sedda och når sina mål. Att satsa på de unga trelleborgarna kommer gynna alla 
trelleborgare, idag och i framtiden. 

Vi vill också utreda möjligheten för ökad vistelsetid på förskolan, så att arbetssökande 
föräldrar ökar chansen att hitta jobb, samtidigt som barnet utvecklar språk och 
sociala kompetenser. Vi tillskjuter medel för att inte ta bort skolbibliotekspoolen. 

Vi vill också ha kvar studieförbunden med deras breda verksamhet. Folkbildningen är 
en viktig del av demokratin och har en viktig roll i samhället. Den möjliggör för 
människor att påverka sin livssituation, utjämnar utbildningsklyftor samt ökar 
delaktigheten i kulturlivet. Den möjliggör bildning på olika sätt och möter deltagarna, 
gamla som unga, efter deras förutsättningar. Studieförbunden utgör en viktig 
infrastruktur för en rad olika föreningar, inklusive PRO som för många har stor social 
betydelse efter yrkesliv. Utan kommunala bidrag finns heller inga förutsättningar för 
studieförbunden att få statsbidrag.  

Demokrati och jämställdhet 

För att skapa ett bra samhälle för alla måste flera röster höras inom politiken. 
Trelleborg blir en bättre kommun om det finns en mångfald hos beslutsfattarna. 

 Därför satsar vi en miljon under kommunledningsförvaltningen på 
demokratisatsningar. Den största delen av satsningen ska gå till att återinföra 
ungdomsrådet och ge det resurser att göra avtryck. Vi vill också starta projekt för att 
locka till politiskt engagemang, som riktar sig till underrepresenterade grupper inom 
politiken så som kvinnor, ungdomar, personer med utländsk bakgrund, personer från 
kommundelar med lågt valdeltagande och/eller personer med funktionsvariation. Vi 
satsar också etthundratusen på att lyfta Pride igen på ett covid-säkert sätt, samt 
tvåhundrafemtiotusen på en stärkt jämställdhetsintegrering i Trelleborgs kommun. 
Trelleborgs kommuns fullmäktige står ut som ett av dem med mest ojämn 
representation av kvinnor och män, och har därför jämförts i nationella medier med 

parlamentet i Irak.  

Attraktiv arbetsgivare 

För att Trelleborgs kommun ska kunna leverera god service till sina medborgare 
behöver kommunen vara en attraktiv arbetsgivare. Effektiviseringskrav resulterar i 
besparingskrav ute i verksamheten. Styret gör omfattande besparingar på nämnderna 
i riktade besparingar, och dessutom tar de fram osthyveln och kapar bort över 12 
miljoner till i ospecificerade effektiviseringskrav. Nu är inte rätt tid att spara och 
genomföra ytterligare besparingar på kommunens verksamheter. Det är inte rätt tid 
att spara in på skola, vård och omsorg. Därför säger Miljöpartiet nej till ytterligare 
effektiviseringar nästa år och skjuter tillbaka de medel M/KD/SD hyvlade bort från 
Bildningsnämnden, Socialnämnden samt Samhällsbyggnadsnämnden innevarande 
år. 

 För att förbättra arbetet med att göra Trelleborgs kommun till en attraktiv 
arbetsplats vill vi att HR arbetar med Exit-intervjuer. Många attraktiva arbetsgivare 
arbetar strategiskt med dessa idag. Det är en vedertagen metod för att få feedback på 
vad organisationen kan göra bättre och varför chefer och medarbetare slutar. 
Intervjuerna ska ske med HR-specialist, dokumenteras och sammanfattas så att 
konstruktiv feedback blir anonymt för organisationen i övrigt. 
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Klimat 

Klimatutmaningen måste lösas nu och för att lyckas har alla länder, regioner och 
kommuner en viktig roll att spela. Så också Trelleborg. Därför vill vi att kommunen 
utreder hur ett Klimatpolitiskt ramverk kan styra kommunens utveckling. Samtidigt 
med detta vill vi påbörja genomförandet av:  

●       en klimatanalys av resorna i kommunen, med förslag på åtgärder 

●       en klimatanalys av infrastruktursatsningarna i kommunen, med förslag på 
åtgärder 

●       att sätta mål angående ökat hållbart resande, d.v.s. ökning av andelen resor 
med kollektivtrafik, gång eller cykel 

●       att höja kravet på klimatsmart byggande, både för produktion och drift 

●       att den jordbruksmark som kommunen arrenderar ut ska ställas om till 
ekologiskt jordbruk 

●       en klimat- och biologisk mångfaldsanalys av maten i skolan, med förslag på 
förbättringsåtgärder. 

●       att sätta solceller på alla nybyggen för kommunala verksamhet, samt att 
kommunen tar fram en solcellsplan och vindbruksplan. 

●       att Trelleborgs kommun tar fram en klimatbudget för hur mycket kommunen 
måste minska sina utsläpp får att nå Parisavtalets 1,5-gradersmål. 

Infrastruktur 

Vi tror inte att en östlig infart med ringväg till hamnen kommer byggas. Det grundar 
vi på att Länsstyrelsen gång på gång visat att de är starkt emot projektet. Dessutom 
har Trafikverket meddelat att de inte tänker lägga en krona på ringvägen, och 
kommunen har skrivit en avsiktsförklaring med Trafikverket att en västlig infart ska 
gälla tillsvidare. Därför vill vi omedelbart upphöra spenderandet av skattemedel på 
ett projekt som kanske aldrig blir av.  

Oavsett hur infarten utvecklas framöver kommer det kosta pengar. För att göra 
infarten så bra som möjligt för Trelleborgarna ska kommunen utreda möjligheten att 
finansiera delar av infarten till hamnen med vägavgifter. De kan ge förutsättningar 
att gräva ner infarten och få bort barriäreffekter och buller som vägen skapar. 

Trelleborgs gång och cykelvägar, i tätort och på landsväg behöver utvecklas. Därför 
gör vi en riktad satsning på gång- och cykelvägar som kan växlas upp med regionala 
medel. Region Skåne räknar med att om tre procents fler av resorna i regionen görs 
med cykel ger det samhällseffekter värt 1,8 miljarder tillbaka. Bättre gång- och 
cykelvägar kommer göra Trelleborg till en mer attraktiv kommun. 

Trelleborg fick för fem år sen en pågatågstation. Nu är det dags att planera för ett 
andra stationsläge med pendlarparkering, samt intensifiera dialogen med regionen 
och Trafikverket för att få till dubbelspår på Trelleborgsbanan. 
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Investeringar 

I investeringsbudgeten vill vi lägga till en temalekplats varje år 2021, 2022 och 2023 
på vardera sex miljoner. Förslag till teman på lekplats ska boende i närheten ges 
möjlighet att föreslå och rösta fram, men initiala förslag är en havslekplats i Smyge, 
en söderslättslekplats i Anderslöv och en vikingalekplats vid Trelleborgen. 

De investeringskostnader som är kopplade till ringväg för hamntrafik och en östlig 
infart ska strykas. 

Hamnen bidrar till kommunens ekonomi 

Det är dags för Trelleborgs hamn att ge tillbaka mer till Trelleborg. Kommunala bolag 
bör behandlas på ett marknadsmässigt sätt. Förra året köpte Trelleborgs kommun 
500 000 kvm mark av Trelleborgs hamn för 188 miljoner kronor för att sen hyra 
tillbaka den för den symboliska summa 500 kr/år. En mer lämplig summa är 15 
miljoner kronor per år. Trelleborgs hamn hade 2019 en omsättning på en kvarts 
miljard och gick nästan 45 miljoner i plus. På marknaden bidrar bolag i regel med 
avkastning till sina ägare. Genom ett ökat avkastningskrav med 10 miljoner kommer 
en del av vinsten som hamnen gör, aktieägarna, trelleborgarna till del. 
Avkastningskravet ställs till huvudbolaget i koncernen Rådhus AB.    

Miljöpartiet vill satsa på skola, vård och omsorg. Detta utan att osthyvla ner övrig 
verksamhet med trubbiga effektiviseringskrav. Genom att peka ut vad som kan tas 
bort bland kommunens utgifter och vad som kan läggas till bland kommunens 
intäkter tar vi politiskt ansvar för kommunens utveckling. 

Satsa på välfärden i lågkonjunkturen 

Kommunfullmäktige har beslutat att resultatet för 2021 ska uppgå till höga 75 
miljoner. Detta är en konsekvens av de stora framtida investeringar som bland annat 
ligger i ringväg byggd för hamntrafiken, östlig infart samt det truckcenter som 
planeras i den östra delen av kommunen. Då Miljöpartiet inte stödjer en vision där 
trelleborgarna betalar en väldigt dyr omväg för hamntrafiken har Miljöpartiet lagt sitt 
budgetmål på 2% de senaste åren, vilket är praxis i kommunsverige. År 2021 är ett 
annorlunda år. Arbetslösheten ökar och pandemin påverkar ytterligare den 
lågkonjunktur vi länge sett vara på väg. Detta sätter stor press på den offentliga 
ekonomin. Regeringen agerar för att stärka både välfärden, näringslivet, kulturen, 
civilsamhället med flera. Samtidigt har vi på kommunal nivå också ett ansvar. Med 
ett 1% resultatmål planerar vi inte för att lägga lika mycket i den kommunala kistan 
som vanliga år. 47 miljoner frigörs som kan satsas för att trygga välfärden i 
Trelleborg. Det ger utrymme för att hjälpa näringsliv, kultur- och idrottsföreningar 
och övriga civilsamhället även här. Miljöpartiet höjer budgetmarginalen med 10 
miljoner kronor extra för att ha den flexibilitet som vi tror att år 2021 kommer kräva.  

Vi tycker det är klokt att satsa i en lågkonjunktur som ser ut att bli väldigt hård, på 
samma sätt som vi tycker att det är oklokt att ha låga överskottsmål i högkonjunktur. 
Vi noterar att Moderaterna så sent som för 2018 års budget, när hjulen fortfarande 
snurrade på för fullt i högkonjunkturen, la ett resultatmål på 0,5%. Vi noterar också 
att moderaternas ledare i budgetfullmäktige innan valet konstaterade citat 
”Kvartetten lägger 3,4 miljoner mer på kommunledningsförvaltningen, det är där 
dom vill satsa”. Med förra årets budgetförslag ökade M/KD 
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kommunledningsförvaltningens resurser med över 27 miljoner. I år fortsätter 
satsningen med ytterligare 4 miljoner. Vi ser inte en satsning på 
kommunledningsförvaltningen som prioriterad, och har tvärt emot riktade 
besparingskrav på den centrala organisationen. Miljöpartiet prioriterar skola, vård 
och omsorg, inte bara i ord utan i handling. 

 

 

Miljöpartiet de Gröna yrkar att kommunfullmäktige beslutar 

  1.      att anta Miljöpartiet de grönas budget i sin helhet. 

  2.     att fastställa skattesatsen till 20,60 kronor. 

3.     att införa ungdomsforum med en reell påverkan på kommunpolitiken 

4.     att utreda hur ett klimatpolitiskt ramverk kan styra Trelleborgs utveckling 

5.      att all nybyggnation för kommunal verksamhet ska ha solceller 

6.     att starta projekt för att locka underrepresenterade grupper till 
kommunpolitiken, såsom kvinnor, ungdomar, personer med utländsk 
bakgrund, personer från kommundelar med lågt valdeltagande och/eller 
personer med funktionshinder/funktionsvariation. 

7.      att utreda möjligheten för utökad vistelsetid för de barn som idag bara har rätt 
till 15 timmar i veckan på förskolan. 

8.     att ta bort kostnader kopplat till ringvägen för hamntrafik och östlig infart från 
investeringsbudgeten 

9.  att tillföra sex miljoner i investeringsbudgeten för bygget av temalekplatser 
varje år 2021, 2022 och 2023 

10.  att införa exitintervjuer för medarbetare som avslutar tjänst på 
kommunledningsförvaltningen,  med HR-specialist som dokumenterar 
systematiskt och anonymiserar medarbetarnas svar. 
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Miljöpartiets förslag till driftbudget 2021 

  

*Budget 2020 är inkl. beslut tom KF 200617 

**Den budgetmässiga hanteringen av exploateringsverksamheten har ändrats inför 2021.  

Av detta skäl finns inga belopp i förändringskolumnerna. 

 


